
 
STADSDELSNÄMNDENS PENSIONÄRSRÅD 
HÄGERSTEN-LILJEHOLMEN 
 

                                                                
PROTOKOLL NR 5/2013 

SAMMANTRÄDESDATUM 2013-06-11 
                                             SID 1 (5) 

                                        

: 

Box 490, 129 04 Hägersten. Besöksadress Telefonvägen 30 
Telefon 08- 508 22 000. Fax 08- 508 22 099 
hagersten-liljeholmen@stockholm.se 
 

Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 11 juni 2013 
 
Justerat den 11 juni 2013 
  
 Godkänt via e-post 
Marianne Svensk    Bertil Andersson 
                        
Plats: Trekantens servicehus, klubbrummet 
Tid:  Kl. 10.00-12.00 
 
Närvarande 
Marianne Svensk ordförande PRO 
Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 
Eiwor Arthursson ledamot PRO 
Valter Lund  ledamot PRO 
Lars Åsberg ledamot SPF 
Rolf Lindquist  ledamot SPF  
Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 
Bertil Andersson ersättare PRO 
Gunnar Carlsson ersättare SPF 
Bo Almén ersättare SPF 
 
Förvaltningen 
Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 
Päivi Palomäki enhetschef Trekantens servicehus 
Anneli Rydström  sekreterare   
 
 
§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 
öppnat.  

 
§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  
 
§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Bertil Andersson utsågs att justera dagens protokoll. 
 
§ 4. Anmälan av protokoll 
 
 Pensionärsrådet 2013-05-21 
 Protokollet godkändes. 
 
 Rådet för funktionshinderfrågor 2013-05-16 
 Pensionärsrådet tog del av rådets protokoll, som lades till handlingarna. 
 
  
 



                               PROTOKOLL    NR 5/2013 
              SAMMANTRÄDESDATUM 2013-06-11 

                               SID 2 (5) 
                                                                                                                                                                                                               

 

 
 Stadsdelsnämndens protokoll 2013-05-23 

Ang.§ 3 Tertialrapport 1. Pensionärsrådet ställer sig bakom reservationerna som 
handlar om äldreomsorgen, bl.a. gällande boendeplaneringen och de alltför 
restriktiva riktlinjerna för servicehusboende.  
 
Pensionärsrådet tycker också att fler ungdomar ska ges möjlighet till sommarjobb, 
t.ex. inom äldreomsorgen där en viktig uppgift kan vara att gå ut på promenad med 
de äldre, vilket gör det möjligt för fler äldre att komma ut. 
 
Ang.§ 13 Programsamråd för Hägerstens verksamhetsområde Henriksberg m.m.  
Pensionärsrådet ställer sig bakom reservationen om att det behövs fler hyresrätter 
samt att verksamheten vid Eloshälls 4H-gård värnas.  

 
Anmälan av protokoll från KPR 2013-05-14 och 2013-05-17 
Pensionärsrådet tog del av KPR:s protokoll, som lades till handlingarna. 

 
§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 
  
 Hemsjukvården 

Förvaltningen har tidigare informerat pensionärsrådet om kommunaliseringen av 
hemsjukvården 2015. Ingrid Widebäck berättade att det inte blir någon 
kommunalisering 2015, utan att detta är uppskjutet då parterna, Stockholms läns 
landsting och kommunerna i länet, inte är överens.   

  
 Social oro i stadsdelen 

Ingrid Widebäck informerade om de händelser som förekom i stadsdelen under 
oroligheterna. Jämfört med andra stadsdelar var det dock relativt lugnt i Hägersten-
Liljeholmen. Förvaltningen hade högsta beredskap samt ett nära samarbete med 
närpolisen.  
 
Marianne Svensk informerade också om att volontärerna och närpolisen har en bra 
kontakt med ungdomarna som bor i stadsdelen, vilket är mycket positivt.  

 
 Trekantens servicehus 

Päivi Palomäki, enhetschef, berättade att man nu kommit i ordning efter 
ombyggnation av badrummen. Det har varit arbetsamt men på det stora hela har det 
gått bra.  
 
Våningsplan 1 i 27:an med 11 lägenheter blir socialpsykiatriskt boende, vilket 
innebär att Trekanten har 89 servicehuslägenheter. I dagsläget finns det 30 lediga 
servicehuslägenheter. Sju personer i kön har tackat ja till servicehuslägenhet och 
därmed finns det 23 lediga lägenheter.   
 
Trekantens servicehus är populärt och de boende trivs här. Päivi hoppas och tror 
därför att fler personer kommer att flytta in på Trekantens servicehus.  
 
Det är en trevlig samvaro på servicehuset och Seniorhälsan erbjuder också många 
olika aktiviteter, såsom gymnastik, qigong, taktil massage, frågesport och 
musikunderhållning.  
 

 Värdegrunden är en viktig kvalitetsfråga som verksamheten fortsätter att arbeta med.  
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 Pensionärsrådets frågor 
 
 Datautbildning för pensionärer 

Pensionärsrådet beslöt att bordlägga frågan till nästa sammanträde för besvarande av 
Yvonne Goldberg.  
 

 Gästnät vid Axelsbergs äldreboende 
Ingrid Widebäck tar upp frågan med förvaltningsledningen och återkommer med 
svar.  

 
 Trygghetslarmen 

Rolf Lindquist tog upp fråga om larmens koppling till ip-telefoni. Han har kontaktat 
Post- och Telestyrelsen för att få reda på om det är någon risk med att gå över från 
fast telefon med koppartråd (Telia) till ip-telefoni. De hänvisade till att detta är 
kommunens ansvar och rekommenderade att man ska ta reda på hur kommunen har 
löst säkerhetsfrågan vid t.ex. strömavbrott. 
 
Pensionärsrådet vill gärna ha svar på om det är säkert att ha trygghetslarm om man 
har ip-telefoni och det blir strömavbrott. 

 
Förvaltningen anser liksom pensionärsrådet att detta är en viktig fråga. Ingrid 
Widebäck tog upp att förvaltningen nyligen redovisat denna fråga i ett ärende, 
utifrån ett medborgarförslag.  

 
Anneli Rydström har också varit i kontaktat med Trygghetsjouren för att höra vidare 
om vad som görs för att öka säkerheten. Enligt Trygghetsjouren har man på prov 
börjat att installera trygghetslarm hos kunder där man inte inkluderar kundens egen 
utrustning. Trygghetsjouren installerar ett larm med simkort som ska sitta i ett  
eluttag. Batteribackup finns. GSM teckning måste finnas för att larmet ska fungera. 
Larmet har 2 testlarm/dygn för att öka säkerheten. Ingen samtalskostnad för kunden. 
 
Pensionärsrådet beslöt att fortsätta att bevaka den här frågan. 

 
§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-06-13 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  
 
 Ärende 2: Medborgarförslag om ett utegym i Axelsberg 
 Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget om ett utegym i Axelsberg.  
  
 Ärende 4: Boulebana i Axelsberg, svar på medborgarförslag 

Pensionärsrådet stödjer medborgarförslaget och förvaltningens svar om en till 
boulebana på Axelsbergs torg. 
 
På sikt önskar pensionärsrådet att det också anläggs boulebanor i Aspudden och i 
Midsommarkransen.  

 
 Ärende 8: Pantrör, svar på skrivelse 
 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 
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 Ärende 14: Generösare bedömning av skälig boendekostnad 
 Pensionärsrådet undrade vad förvaltningens svar innebär.  

Ingrid Widebäck förklarade förvaltningens svar. Det är viktigt att den enskilde kan 
bli självförsörjande och klara sig utan ekonomiskt bistånd, som är en tillfällig hjälp. 
Om stadens norm för skälig boendekostnad räknas upp till kostnad för nyproduktion, 
dvs en hög uppräkning, som föreslås i motionen, finns risk för att den enskilde inte 
blir självförsörjande då man inte kommer att klara en så hög hyra.  
 
Förvaltningen tycker dock att det kan behövas en översyn av de nuvarande 
normbeloppen för hyror så att de följer de faktiska hyrorna.   

 
 Ärenden 18: Protokoll från lokala brottsförebyggande rådet 2013-05-17 
 Pensionärsrådet tog del av protokollet som lades till handlingarna. 

Pensionärsrådet har också fått egna minnesanteckningar från Kerstin Svenson, som 
redovisades på rådets förra sammanträde. 

 
§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 
Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet ordnar med 
midsommarfest den 18 juni med sill och potatis samt kaffe och kaka.  

 
Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Nationaldagen firades med kaffe och 
tårta. Midsommarfest anordnas på servicehuset. Nästa förtroenderådsmöte är den 3 
september. 

 
Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Fyra dagsutflykter kommer att 
anordnas under sommaren och den första är nu på torsdag.  
 
Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Midsommar firas den 19 juni med 
start kl. 10, då midsommarstången kläs. Det blir inkokt lax, kaffe och kaka samt 
underhållning. 
 
Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk och Bo Almén: Förtroenderådet har 
beslutat att lägga ned rådet och använder sina kvarvarande medel till en 
lunchbjudning. 

 
§ 8. Övriga frågor 
  
 Seniorboendet vid Axelsberg 

På Axelsbergs seniorboende finns tomma lägenheter. Pensionärsrådet undrar varför 
och hur länge lägenheterna ska stå tomma och om Micasa ev. planerar att rusta upp 
lägenheterna.   

 
Pensionärsrådet beslöt att en skrivelse ska överlämnas till Micasa. Rolf har fått i 
uppdrag att ta fram ett förslag. 

 
 Samlingslokaler 

Pensionärsrådet anser att de ska finnas en samlingslokal i Liljeholmen. Det är 
kommunens ansvar att se till att det finns mötesplatser och lokaler för föreningslivet, 
menade pensionärsrådet.  
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Pensionärsrådet beslöt att en skrivelse ska överlämnas till kommunfullmäktige. Rolf 
har fått i uppdrag att ta fram ett förslag. 
  

§ 9. Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 27 augusti, start med förmöte kl. 9.00.  
Lokal: Förvaltningen, Besöksrum 1. 

  
§ 10.   Sammanträdet avslutas 

Rådet tackade förvaltningen för vårens arbete och överlämnade blommor. 
Ordförande önskade alla en trevlig sommar och förklarade därmed sammanträdet 
avslutat. 
 
Gemensam lunch intogs därefter på Trekantens restaurang. 

 
 

 
Vid protokollet: Anneli Rydström 


